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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  8 

Datum zasedání:  26. 6. 2024 

Přítomni:  Bauerová, Buryová, Doubravský, Kopřivová, Kubalová, Macková 

(online), Majerová, Růčková, Waleczek Zotyková  

Omluveni:  Horáková, Téma 

Hosté:  Blahovská, Pražák, Suchánek, Šperka 

 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské univerzity v 

Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné, za dosažené studijní 

výsledky v akademickém roce 2024/2025 v bakalářském a navazujícím 

magisterském studiu 

3. Podmínky pro II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního 

programu Inovativní podnikání v prezenční formě studia Slezské univerzity v 

Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 

2024/2025 

4. Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné na rok 2024 

5. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Jednání proběhlo hybridní formou, a to z důvodu nemožnosti prezenční 

účasti některých členů AS SU OPF. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili 

souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 
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Proděkan doc. Suchánek uvedl, že zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům 

vychází ze Stipendijního řádu SU. Schvalují se každoročně pro následující akademický rok. 

Letos dochází ke změně. Fakulta se vždy snažila vyplácet prospěchová stipendia v co možná 

nejvyšší míře, do roku 2022 to byla částka ve výplatách stipendií nepřesahující 1 mil. Kč, 

v posledních dvou letech částka přesáhla 2 mil. Kč. Stipendijní fond musíme nějakým 

způsobem korigovat, a proto dochází ke snižování stipendií. Snížilo se také kritérium průměru 

prospěchu z 1,7 na 1,5, kdy cílem bylo dostat se na částku nepřevyšující 1 mil. Kč. Výsledkem 

je tento návrh.    

 

Děkan doc. Šperka dodal, že stipendijní fond byl ve vysoké výši, proto bylo před dvěma lety 

rozhodnuto stipendijní fond více rozpouštět a zvolnit v pravidlech pro vyplácení stipendií. Nyní 

dochází k poklesu finančních prostředků ve stipendijním fondu, ale děkan doufá, že díky 

ekonomickému přístupu se ho na delší dobu podaří stabilizovat.   

 

Dr. Majerová vyzvala k diskuzi.  

 

Dr. Kubalovou by zajímalo, zda je někde vypočítáno, kolik procent tvořili studenti skupiny 

studijního průměru 1,5-1,7, kterým se sníží stipendium.  

Doc. Suchánek odpověděl, že se nejedná o žádné zásadní počty.   

 

Jelikož se nikdo další nepřihlásil o slovo, dr. Majerová přistoupila k hlasování. 

 

 

Hlasování o zásadách pro přiznání prospěchového stipendia studentům: 

Pro: 9 

 

 

Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné, za dosažené studijní výsledky v akademickém roce 

2024/2025 v bakalářském a navazujícím magisterském studiu. 

 

 

Proděkan doc. Suchánek informoval, že na základě aktuálního stavu počtu přihlášek a počtu 

přijatých studentů do studijního programu Inovativní podnikání bylo rozhodnuto, že se připraví 

podmínky pro II. kolo přijímacího řízení. Podmínky jsou stejné jako v I. kole, tedy zaslání 

životopisu, motivačního videa a zaplacení poplatku. U těch, kteří postoupí, se pak realizuje esej 

a skupinový dialog. Oproti I. kolu se změnily pouze termíny podávání přihlášek. K žádným 

jiným změnám nedošlo.  

Doc. Šperka ještě doplnil počty přihlášek a přijatých studentů. V rámci I. kola bylo podáno 35 

 

2. Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské univerzity v 

Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné, za dosažené studijní výsledky v 

akademickém roce 2024/2025 v bakalářském a navazujícím magisterském studiu 

 

3. Podmínky pro II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu 

Inovativní podnikání v prezenční formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2024/2025 
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přihlášek, přijato 30 studentů. Predikce II. kola je taková, že bude podáno 10 přihlášek a přijato 

bude 5 studentů. Celkem tedy 35.  

 

Dr. Majerová vyzvala k diskuzi. 

 

Doc. Růčková se dotázala, zda má Inovativní podnikání lepší KEN.  

Doc. Šperka vysvětlil, že KEN je u všech ekonomických programů stejný.  

 

Dr. Buryová navrhuje, aby v části uchazeči se specifickými potřebami, bylo vypuštěno slovo 

„psychiatrické“ onemocnění a nahrazeno slovem „mentální“.  

Doc. Šperka souhlasí se schválením podmínek s poznámkou, že se to takto změní.  

Doc. Suchánek přislíbil, že to ověří, zdali je tato změna možná.  

 

Jelikož se nikdo další nepřihlásil o slovo, dr. Majerová vyzvala k hlasování.  

 

 

Hlasování o podmínkách pro II. kolo přijímacího řízení Inovativní podnikání: 

Pro: 9 

 

 

Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Podmínky pro II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního programu 

Inovativní podnikání v prezenční formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2024/2025. 

 

 

4. Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné na 

rok 2024 

 

Děkan doc. Šperka si připravil krátkou prezentaci, kterou představil také na kolegiu děkana (viz 

příloha). Její struktura je obdobná jako březnová prezentace, která se týkala výsledku 

hospodaření za rok 2023. Co se týče nákladů, očekává se mírné zvýšení nákladů, u mzdových 

nákladů se očekává navýšení na základě nového mzdového předpisu. Co se týče spotřeby 

energií, očekává se pokles, naopak ve výnosech ve vzdělávací činnosti se očekává růst. 

Rozpočet byl opět sestaven tak, aby byl vyrovnaný. Očekává se pokles výnosů v doplňkové 

činnosti v důsledku změny situace v ubytování cizích osob (běženci UA). Během roku je možno 

počítat s navýšením rozpočtu o prostředky fondu F na mzdovou kohezi. Podpora na DKRVO 

ve výši 16 mil. Kč.  

 

Ing. Blahovská upřesnila, že je nabízeno ubytování pro širokou veřejnost, není to jen pro 

běžence UA. Předpokládá se snížení počtu ubytovaných UA, ale i veřejnosti v souvislosti 

s rekonstrukcí a přestavbou areálu Na Vyhlídce.  

 

Předsedkyně hospodářské komise doc. Růčková informovala, že se komise sešla dne 19. června 

a prošla celý rozpočet. Komise neshledala faktické chyby. Dotazy k rozpočtu byly 

upřesňujícího rázu.   

 

- Co se rozumí vícepracemi při rekonstrukci areálu Na Vyhlídce?  
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Ing. Blahovská vysvětlila, že jsou to záležitosti, se kterými nebylo počítáno v projektové 

dokumentaci (nová skladba podlahy, doplnění spádového stupně střechy, zakrytí kabelů, oprava 

střechy a další věci). Vícepráce jsou prozatím ve výši 2 mil. Kč, ale ještě není konec 

rekonstrukce. 

Doc. Šperka informoval, že bude požádáno o proplacení víceprací na MŠMT. Vzhledem 

k tomu, že byli vysoutěženi dodavatelé za nižší objem finančních prostředků, existuje finanční 

rezerva. Předpokládá se dokončení do konce listopadu a výuka zde by mohla probíhat od letního 

semestru.  

 

- Blíže specifikovat investice OP JAK (doktorské studium) 

Ing. Blahovská specifikovala, že se má jednat o rekonstrukci místnosti A309, prostoru mezi 

A308 a A309 a místností pro doktorandy v budově B. V místnostech A216 a A318 proběhne 

nákup nového počítačového vybavení. 

Doc. Šperka dodal, že fakulta platí pouze spolufinancování 5 % z výše ceny. Soutěží se stavební 

práce, které by měly začít v srpnu a skončit koncem listopadu.   

 

- Rekonstrukce Foyer 

Ing. Blahovská upřesnila, že jde o jiný projekt OP JAK. 

Dr. Pražák informoval, že v pátek byl projekt podán, čeká se na schválení. Termín realizace je 

od 1. ledna 2025. 

 

- V jaké fázi jsou modernizace kanceláří a harmonogram prací? 

Ing. Blahovská sdělila, že došlo k vyhlášení veřejné zakázky na stavební práce, kdy se muselo 

počkat na všechny fakulty. Následovat bude veřejná zakázka na interiéry. Práce by měly být 

započaty v srpnu, dokončeny do konce listopadu. Jedná se o 6 kanceláří.  

Doc. Šperka doplnil, že v rekonstrukci kanceláří se plánuje pokračovat.  

 

- Ovlivní výpadek proudu kolem státnic rozpočet?  

Ing. Blahovská uvedla, že dost ovlivní, jelikož s tím nebylo v rozpočtu kalkulováno. Nepůjde 

však o investici, ale o opravu, neboť trafo stanice je součástí budovy OPF. Probíhá poptávkové 

řízení, osloví se 3 dodavatelé na dodání nové trafostanice. Nová se zapracuje a ta náhradní bude 

zase náhradní.  

Doc. Šperka dodal, že předpokládaná cena je 500 tis. Kč bez DPH.  

 

Předsedkyně hospodářské komise doc. Růčková závěrem poděkovala ekonomickému oddělení 

za pečlivou práci. K poděkování se připojil i děkan doc. Šperka a předsedkyně senátu dr. 

Majerová. Následně vyzvala k hlasování.  

 

 

Hlasování o rozpočtu SU OPF na rok 2024: 

Pro: 9 

 

 

Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné na 

rok 2024. 

 

5. Různé 
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Děkan doc. Šperka popřál celému senátu krásné prázdniny, pevné nervy a poděkoval za 

spolupráci.    

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 25. 9. 2024 v 13:00 hod. v místnosti A308.  

 

Za správnost:  

dr. Ing. Ingrid Majerová  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 26. 6. 2024 

 
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné, za dosažené studijní 

výsledky v akademickém roce 2024/2025 v bakalářském a navazujícím magisterském 

studiu. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Podmínky pro II. kolo přijímacího řízení do bakalářského studijního 

programu Inovativní podnikání v prezenční formě studia Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2024/2025.  

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné na rok 2024. 

 

 

dr. Ing. Ingrid Majerová  

předsedkyně AS SU OPF 

 

 

 

 


